

Official Communication

Communication officielle

Item: 1

Cancelation of the triathlon familiarisation swim

Summary:

Cancelation of the triathlon familiarisation swim

Details:

Following a meeting on water quality held this morning attended by Paris 2024, representatives of World Triathlon and their Technical and Medical Delegates, Météo France, DRIEAT, the City of Paris and the Prefecture of the Île-de-France Region involved in carrying out water quality tests, a joint decision was taken to cancel the swim leg of the triathlon familiarisation which was due to be held on 28 July at 8am. The running and bike familiarisations will go ahead as planned.

Paris 2024 and World Triathlon reiterates that the priority is the health of the athletes. The tests carried out in the Seine yesterday revealed water quality levels that in the view of the international federation, World Triathlon, did not provide sufficient guarantees to allow the event to be held. This is due to rain that has fallen on Paris on 26 and 27 July.

"Given the weather forecast for the next 48 hours, Paris 2024 and World Triathlon are confident that water quality will return to below limits before the start for of the triathlon competitions. As observed in July, with summer conditions (more sunshine, higher temperatures, prolonged absence of rain) water quality in the Seine has improved significantly"

Suite à une réunion sur la qualité de l'eau qui s'est tenue ce matin en présence de Paris 2024, des représentants de World Triathlon et de leurs délégués techniques et médicaux, de Météo France, de la Ville de Paris et de la Préfecture de la Région Île-de-France impliqués dans la réalisation des tests de qualité de l'eau, une décision commune a été prise d'annuler la partie natation de la familiarisation triathlon qui devait se dérouler le 28 juillet à 8h du matin. Les épreuves de course à pied et de cyclisme se dérouleront comme prévu.

Paris 2024 et World Triathlon rappelle que la priorité est la santé des athlètes. Les analyses effectuées hier dans la Seine ont révélé des niveaux de qualité de l'eau qui, pour la fédération internationale World Triathlon, ne présentent pas les garanties suffisantes pour permettre la tenue de l'événement. Ceci est dû aux pluies qui se sont abattues sur Paris les 26 et 27 juillet.

"Compte tenu des prévisions météorologiques pour les prochaines 48 heures, Paris 2024 et World Triathlon sont confiants dans le fait que la qualité de l'eau reviendra en dessous des limites avant le début des compétitions de triathlon le 30 juillet. Comme observé en juillet, avec les conditions estivales (plus d'ensoleillement, températures plus élevées, absence prolongée de pluie) la qualité de l'eau de la Seine s'est améliorée de manière significative"

Issued by: IF delegates
Time: 5:02
Date: 28 JUL 2024

This decision affects: Results
Schedule
Other

X